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Onderwerp

Informatie telslangen Meijendel

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Met betrekking tot het natuur- en recreatiegebied Meijendel in Natura 2000 gebied Meijendel & Berkheide,

heeft organisatie Hart voor Meijendel in het verleden zorgen geuit over de recreatiedruk. Ondanks hun

inspraak tijdens de commissie Landelijk Gebied van 4 oktober en de brief van 16 mei jongstleden, waarin zij

duidelijke vragen stelden en onderbouwde twijfels hadden over de bezoekersaantallen die genoemd zijn in

brief van GS, is er geen heldere beantwoording gekomen. Daarnaast refereerde de gedeputeerde tijdens de

commissie van 4 oktober naar onderzoeken van Dunea en niet naar de provinciale onderzoeken. Daarover

gaan onderstaande vragen.

Toelichting beantwoording

Voorafgaand aan de beantwoording van de vragen willen GS reageren op bovenstaande toelichting. 

De twijfels die door de Stichting Hart voor Meijendel zijn geuit over de bezoekers aantallen in Meijendel

betreffen onderzoek van Dunea. Zoals u in de stukken heeft kunnen lezen is dit onderzoek van Dunea  niet

gebruikt voor het draagkrachtonderzoek. Het draagkrachtonderzoek maakt gebruik van de gegevens van

het bezoekersonderzoek ‘Recreëren in het groen Zuid-Holland 2022’ dat door Kantar in opdracht van

provincie Zuid-Holland is uitgevoerd en dat 31 oktober 2022 ter informatie aan de Staten is toegezonden.

Dit is in de commissievergadering van 4 oktober ook zo besproken, er is door het College dan ook

nadrukkelijk niet gerefereerd naar onderzoeken van Dunea. 

In de informerende brief aan de Staten over het draagkrachtonderzoek is de uitkomst van het onderzoek

van Dunea wel genoemd, enkel ter illustratie van de onzekerheid in de gepresenteerde bezoekdichtheden.

1. Waarom wordt er verwezen naar het onderzoek van Dunea, terwijl er provinciale onderzoeken

beschikbaar zijn over de bezoekersaantallen in Meijendel? 

Antwoord

Zie bovenstaande reactie van GS op de toelichting. 
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2. Bent u bekend dat de 1,1 miljoen bezoekers waarnaar Dunea verwijst gebaseerd zijn op oude teldata

uit 2010 en het najaar 2016, toen de Meijendelseweg afgesloten was en het parkeerterrein bij de

boerderij niet gebruikt kon worden? 

Antwoord

Zie bovenstaande reactie van GS op de toelichting.

3. Bent u het met ons eens dat verkeersdata gezien kunnen worden als milieu-informatie die openbaar

beschikbaar zou moeten zijn (Verdrag van Aarhus)? 

Antwoord

Het verdrag van Aarhus is van toepassing op overheidsorganen en daarmee niet op Dunea. 

Verder wordt op de site van het Informatiepunt Leefomgeving toegelicht wat onder milieu-informatie valt.

Op deze site staat: “Informatie over verkeersstromen is geen milieu-informatie, maar wel als de

verkeerstromen de basis zijn voor de berekening van emissies naar lucht.” De verkeersdata die Dunea

verzamelt met de telslangen kwalificeren dan ook niet als milieu-informatie die openbaar beschikbaar zou

moeten zijn: het wordt niet omgerekend naar emissiegegevens en is daar ook niet voor bedoeld.   

4. Bent u het met ons eens dat om een goed beeld te krijgen van de recreatiedruk in Meijendel het

essentieel is dat er harde cijfers gebruikt dienen te worden? En dat de verkeersslangen deze data

kunnen bieden? 

Antwoord

‘Harde cijfers’ over recreatiedruk zijn niet haalbaar: privacy regels en beschikbaar budget perken de

mogelijkheden in. Het is daarom belangrijk om kritisch na te denken over de vraag welke informatie

relevant is. GS zijn van mening dat met name de intensiteit en spreiding van bezoekers binnen het

natuurgebied Meijendel relevant is voor de recreatiedruk. 

De verkeersslangen geven hier beperkt informatie over: ze geven een goed beeld van het aantal auto’s dat

de weg passeert, maar geven geen informatie over het aantal inzittenden van de auto en de bestemming

van de inzittenden: gaat men alleen een kopje koffie drinken op het terras van de boerderij of gaat men

ook daadwerkelijk Meijendel in. Bovendien tellen de verkeersslangen slechts een deel van de bezoekers

van Meijendel: auto’s en (op andere locaties) fietsers, het aantal voetgangers blijft buiten beeld. 

5. Het aangekondigde onderzoek naar bezoekersaantallen middels smartphone tracking is naar grote

waarschijnlijkheid niet uitvoerbaar vanwege het gebrekkige bereik in grote delen van Meijendel: Hoe

borgt GS dat er nauwkeurige informatie over bezoekersdrukte vanuit dit onderzoek beschikbaar

komt? 

Antwoord

Wij doen géén onderzoek middels smartphone tracking, dit is in verband met privacywetgeving niet

toegestaan. Het aangekondigde onderzoek maakt gebruik van Resonodata (afkomstig van apps waarbij

toestemming is gegeven voor locatiegegevens gebruik). Anders dan bij ‘heatmaps’ zijn de gegevens niet

individueel herleidbaar doordat alleen het totaal aantal gedetecteerde telefoons, in een vooraf

gedefinieerd deelgebied en in een bepaald tijdvak, kan worden opgevraagd. Resonodata zijn in

binnenstedelijk gebied en in stadsparken gevalideerd en geven daar betrouwbare resultaten. Anders dan

in de vraagstelling wordt gesuggereerd heeft mobiel bereik geen effect op de metingen. GPS-punten

worden door de telefoon bewaard en - als er in een gebied even geen bereik is - later verstuurd,

opgevangen en gemeten.

De resultaten van de pilot zijn binnenkort beschikbaar en hierover wordt u begin 2024 geïnformeerd.

Daarbij gaan wij in op het tweede deel van uw vraag, hoe Resonodata kunnen bijdragen aan het vergroten

van het inzicht in bezoekdichtheden. 
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De harde gegevens, verkregen uit telslangen bij de ingangen van Meijendel (aanwezig sinds juli 2021 tot

heden), worden niet gedeeld door Dunea, ondanks meerdere verzoeken hiertoe vanuit Stichting Hart voor

Meijendel.

6. Is de provincie Zuid-Holland op de hoogte van de aanwezigheid van de telslangen en bent u bekend

met de gegevens uit de telslangen? Zo ja, kunt u deze gegevens met PS delen? Zo nee, waarom

wordt er verwezen naar Dunea voor deze informatie, terwijl zij aangeven geen overheidsorgaan te

zijn en dus niet verplicht zijn deze gegevens te delen? 

Antwoord

De provincie is op de hoogte van de aanwezigheid van de telslangen. De provincie beschikt niet over de

gegevens van die telslangen (en werkt daar ook niet mee, zie inleiding). Voor meer informatie over deze

gegevens moet u zijn bij de eigenaar van de gegevens, Dunea.  

7. Is er een recent onderzoek beschikbaar over de bezoekersaantallen in Meijendel op basis van de

telslangen? Zo ja, kan PS hier inzicht in krijgen? 

Antwoord

Het meest recente onderzoek naar de bezoekersaantallen in Meijendel op basis van telslangen dat wij

kennen is de in opdracht van Dunea uitgevoerde Trendanalyse Meijendel. Deze analyse maakt gebruik van

telslanggegevens uit 2021-2022, 2016 en van ouder onderzoek door de universiteit Wageningen uit de

periode 2002 – 2010. Dit is het onderzoek waar u op doelt in vraag 2. 

Dunea continueert het onderzoek met telslangen in 2023.

Den Haag, 21 november 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, plv. voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA M.E. van Leeuwen

https://www.dunea.nl/zakelijk/nieuwsbrieven/nieuwsbrief-2022-12/ontwikkeling-bezoek-meijendel-volgt-landelijke-trend

